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Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget har i brev af 5. maj 2022 stillet mig følgende 

spørgsmål 15 til L153, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Katarina Ammitzbøll (KF) og Carsten Kissmeyer (V). 

 

Spørgsmål 15 

Er ministeren enig i flere organisationers bemærkninger om, at der ikke ses behov 

for kommunal tilstedeværelse på markedet for slagger og have- og parkaffald? 

 

Svar 

Jeg deler Klimaplanens ambition om, at affald egnet til materialenyttiggørelse skal 

håndteres af private aktører, som kan drive innovation og udvikling af et stærkt 

genanvendelsesmarkedet.  

 

Samtidig forekommer der tilfælde, hvor det vil være hensigtsmæssigt, at kommuner 

forsat kan behandle det affald, kommunen selv producerer. På den baggrund 

lægges der med lovforslaget op til, at kommuner kan behandle slagger og have- og 

parkaffald, som kommunens virksomheder eller institutioner selv producerer. Med 

kommende lovforslag om ny organisering af forbrændingssektoren vil der blive 

fastlagt nærmere regler for kommuners deltagelse i behandling og håndtering af 

slagger.  

 

Jeg deler dog opfattelsen af, at der også er tale om markeder, hvor private med 

fordel kan spille en rolle.  

  

Med venlig hilsen  

 

Dan Jørgensen 
 

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget   

Christiansborg  

1240 København K 

Ministeren  

 

 

Dato 

13. maj 2022 

 

J nr. 2022 - 333 

 

 
 
 

 
 

Offentligt
L 153 - endeligt svar på spørgsmål 15

Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget 2021-22


